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DISSABTE

5 DE JULIOL DEL 20086

‘‘

CONGRÉS SOCIALISTA

El PSOE debatrà sobre el dret
de vot dels immigrants legals
b

J. V.
ESCALDES-ENGORDANY

JUAN MANUEL PRATS

33 Zapatero, en la seva intervenció al Congrés socialista.

Bartumeu té previst
reunir-se avui amb el
ministre Moratinos i
Helena Valenciano

Ahir va començar a Madrid el 37è
Congrés del PSOE, al qual hi assistei-
xen la presidenta del Partit Social-
demòcrata (PS), Mariona González, i
el president del Grup Parlamentari,
Jaume Bartumeu. Els dos represen-
tants del Principat tenien previst
ahir a la nit assistir al sopar de dele-
gacions internacionals, un acte que
havia de comptar amb la presència
del ministre espanyol d’Exteriors,
Miguel Ángel Moratinos, i la vicepre-

sidenta de l’Executiu espanyol, Ma-
ria Teresa Fernández de la Vega. Per
avui hi ha fixada una reunió de Bar-
tumeu amb el mateix Moratinos i la
secretària de Relacions Internacio-
nals del PSOE, Helena Valenciano.

Un dels punts més destacats del
Congrés socialista, però, és la resolu-
ció que es presentarà perquè el Go-
vern de l’Estat veí faciliti als immi-
grants legals el vot a les eleccions
municipals del 2011, una mesura
que podria afavorir, en el cas espa-
nyol, més d’1,3 milions de persones.
Amb aquesta mesura, el Govern so-
cialista vol demostrar la seva «aposta
per la integració dels immigrants
que resideixen al seu territori de for-
ma legal a través de l’augment dels
seus drets».

Per tirar endavant aquesta pro-
posta, el Govern de Zapatero haurà
de signar acords de reciprocitat amb
els països d’origen perquè els immi-
grants espanyols que hi visquin tin-
guin el dret a vot.

PROGRAMA DE DISSABTE / Per avui dis-
sabte, el Congrés socialista té previst
diversos actes, començant per la
commemoració del 30è aniversari
de la Secretaria d’Igualtat de la for-
mació, a més de la presentació de la
campanya d’afiliació de les Joven-
tuts Socialistes; la constitució del
plenari i la proclamació dels candi-
dats a la secretaria general i la seva
votació; i l’obertura del termini per
la presentació de les candidatures
als òrgans federals, entre d’altres. H
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J. V.
ESCALDES-ENGORDANY

La web d’Unió Nacional de Pro-
grés (UNP), www.unionacionalde-
progres.com, va tenir més de 200
visites durant el mes de juny, se-
gons va confirmar la direcció del
partit en la seva última reunió.
En aquest sentit, la trobada va
servir per acceptar les aporta-
cions d’Hotel Eureka, Empresa
Activa SL, MariaDolsa.com i Ta-
llers Mateu per als logotips a la
web.

D’altra banda, la sessió va ser-
vir per aprovar la recepció de tres
donacions i per acceptar mante-
nir una trobada de treball amb
l’Associació Cultural Activa, que
va enviar una carta de presenta-
ció en la qual es feia aquesta de-
manda. H

CONGRÉS DEL PSOE

Bartumeu parla amb Moratinos
de l’estatut jurídic dels andorrans
b

J. V.
ESCALDES-ENGORDANY

El líder de l’oposició
demana una revisió dels
criteris de tramitació
de les autoritzacions

El pres ident del Grup Social -
demòcrata, Jaume Bartumeu, es va
reunir ahir amb el ministre d’Afers
Exteriors espanyol, Miguel Ángel
Moratinos, en el marc del 37è Con-
grés del PSOE, que s’està celebrant
durant aquests dies a Madrid. A l’en-
trevista també van ser-hi presents la
p r e s i d e n t a d e l P S , M a r i o n a
González, i la vicepresidenta del
Congrés i diputada per Lleida, Tere-
sa Cunillera.

Un dels principals temes que es
va posar sobre la taula va ser l’esta-

tut jurídic dels ciutadans andorrans
que viuen i treballen a Espanya. Bar-
tumeu va ressaltar: «La consideració
de paradís fiscal d’Andorra és un
dels principals problemes que afec-

ten l’estatut jurídic dels ciutadans
d’Andorra. Tretze anys de governs li-
berals han fet que Andorra hagi per-
dut el temps i ara es veuen, i es re-
ben, les conseqüències negatives

que es deriven de la condició de pa-
radís fiscal del nostre país. Els ciuta-
dans d’Andorra són els primers per-
judicats per la tossuda voluntat dels
liberals de no fer el necessari per de-
mostrar als nostres interlocutors
europeus que no volem mantenir
una competència fiscal deslleial».

El polític de la capital va aprofitar
per demanar al ministre espanyol
una revisió dels criteris de tramita-
ció de les autoritzacions de sojorn i
treball a Espanya, amb la finalitat
d’aconseguir per als ciutadans d’An-
dorra un tractament igual als ciuta-
dans de la Unió Europea.

D’altra banda, la trobada va servir
per tractar diversos temes d’actuali-
tat, com ara la cessió dels terrenys
de l’antiga Ràdio Andorra. En aquest
cas, Moratinos es va comprometre a
intentar accelerar els tràmits per tal
de desbloquejar definitivament
aquest tema.

Finalment, Bartumeu i González
van valorar molt positivament el so-
par ofert divendres a les delegacions
internacionals assistents al congrés
socialista. H

PS

33 Bartumeu, en la reunió amb Moratinos.

BREGOLAT
EUGENI

AMBAIXADOR ESPANYOL
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Bartumeu i González es
reuneixen amb De la Vega

CONGRÉS DEL PSOE

JAUME VENTURA*
ESCALDES-ENGORDANY

PS

33 Cunillera, González, De la Vega i Bartumeu, ahir a Madrid.

L’OPINIÓ DEL MINISTRE D’ORDENAMENT

b b

L
a delegació del PS al 37è
Congrés del PSOE es va reu-
nir ahir amb la vicepresiden-
ta del Govern espanyol,

María Teresa Fernández de la Vega.
El president del Grup Social-

demòcrata, Jaume Bartumeu, i la
del partit, Mariona González, van
parlar amb De la Vega i la vicepresi-
denta del Congrés dels Diputats, Te-
resa Cunillera, sobre l’actual situa-
ció política andorrana en la perspec-

tiva de les pròximes eleccions gene-
rals. A més, la trobada va servir per
preparar una propera reunió de tre-
ball amb la vicepresidenta espanyo-
la per seguir l’anàlisi de la pro-
blemàtica de les relacions hispa-
noandorranes.

En sortir de la trobada, Bartumeu
va ressaltar que «les relacions d’An-
dorra amb Espanya han de tenir una
nova perspectiva sobre la base de la
sinceritat i de la confiança. Amb la
voluntat i el treball conjunt dels so-
cialistes espanyols i els social-

demòcrates andorrans, es podran
afermar les bases d’una positiva rela-
ció que permeti millorar tant la si-
tuació jurídica dels andorrans que
viuen i treballen a Espanya com
l’acollida dels ciutadans espanyols
que vénen a treballar a Andorra».

Finalment, Bartumeu va destacar
que «a l’hora d’anar a de defensar els
interessos d’Andorra i dels seus ciu-
tadans a Espanya i arreu d’Europa,
els socialdemòcrates som coneguts,
escoltats i respectats». H
*jventura@andorra.elperiodico.com

El ministre d’Urbanisme, Ordena-
ment Territorial i Medi Ambient,
Xavier Jordana, va manifestar ahir
que el Govern ajorna la decisió fi-
nal sobre l’aeroport fins la legisla-
tura que ve. Segons el ministre,
aquesta decisió respon al fet que
«una obra d’aquestes característi-
ques s’ha de fer a l’inici d’una legis-
latura completa».

Tot i això, Jordana va reconèi-
xer, en declaracions a l’ACN, que si
haguessin percebut més suport de
l’opinió pública «potser» s’haurien
fet alguns passos més per comple-
tar els estudis de l’OACI i per bus-
car la manera de fer viable una in-
fraestructura d’aquestes caracterís-
tiques, superant les dificultats que
van posar de relleu l’informe. El
ministre canillenc, a més, va desta-
car que els diferents partits polítics
hauran de presentar les propostes
sobre aquest tema, i hi va afegir

que «si la ciutadania vota una op-
ció que secunda un tipus d’aero-
port, s’haurà de defensar».

ALTRES SOLUCIONS / Pel que fa a la
possibilitat de disposar d’una in-
fraestructura a l’Alt Urgell, Jorda-
na va ressaltar que «el Govern ca-
talà continua amb els estudis, que
el conseller Nadal va manifestar fa
uns mesos que feia falta un any
per acabar-los. Probablement la de-
cisió coincidirà amb les eleccions
generals».

Finalment, el ministre va expli-
car que la infraestructura que sí
que tira endavant és la de l’heli-
port nacional, un projecte del qual
ja s’ha adjudicat la preparació dels
projectes de les diferents fases, que
si es desenvolupen amb normalitat
han de culminar en la redacció del
projecte constructiu. El ministre es
va mostrar confiat que en un
màxim de dos anys, l’heliport sigui
una realitat. H

Creu que una obra així
s’ha de fer a l’inici d’un
període complet

Diu que a més suport
de la gent, haurien
buscat més solucions
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DorrA lA VellA

mArc roVirA

Jordana troba que la decisió és la més correcta vistes les circumstàncies. 

El president del grup parlamen-
tari socialdemòcrata i candidat 
de la formació a cap de Govern, 
Jaume Bartumeu, i la presidenta 
del PS, Mariona González, van 
mantenir ahir a Madrid, en el 
marc del 37è congrés del PSOE, 
una trobada amb la vicepre-
sidenta del Govern espanyol, 

Maria Teresa Fernández de la 
Vega, que es va interessar per la 
situació política andorrana en la 
perspectiva de les properes elec-
cions generals, l’abril vinent.

Aquesta entrevista, en la qual 
també va ser present la vicepre-
sidenta del Congrés de Diputats, 
Teresa Cunillera, va servir per 
preparar una propera reunió de 
treball amb la vicepresidència 

del Govern espanyol per conti-
nuar l’anàlisi de la problemàtica 
de les relacions hispanoandor-
ranes.

En aquest sentit, Bartumeu,  
que va recordar que “a l’hora 
d’anar a defensar els interessos 
d’Andorra i dels seus ciutadans 
a Espanya i arreu d’Europa els 
socialdemòcrates som coneguts, 
escoltats i respectats”, va desta-
car que “les relacions del Prin-
cipat amb Espanya han de tenir 
una nova perspectiva, a partir 
de la base de la sinceritat i la 
confiança”.

Així, va prosseguir el presi-
dent del grup parlamentari soci-
aldemòcrata, “amb la voluntat i 
el treball conjunt dels socialistes 
espanyols i els socialdemòcrates 
andorrans es podran establir 
les bases d’una relació positiva, 
que permeti millorar tant la si-
tuació jurídica dels andorrans 
que viuen i treballen a Espanya 
com l’acollida dels ciutadans es-
panyols que venen a Andorra a 
treballar. 

De la Vega s’interessa per la 
situació política del Principat

partit socialdemòcrata

Redacció
AnDorrA lA VellA

ps

cunillera, González, la vicepresidenta fernández de la Vega, i Bartumeu. Aprofitant la presència al 37è congrés del PSOE, el candidat 
a cap de govern del Partit Socialdemòcrata, Jaume Bartumeu, 
es va reunir dissabte amb el ministre d’Afers Exteriors espa-
nyol, Miguel Ángel Moratinos, a qui va demanar una revisió 
dels criteris de les autoritzacions de sojorn i treball a Espanya, 
amb la finalitat d’aconseguir per als ciutadans d’Andorra un 
tractament igual al dels ciutadans de la Unió Europea. En la 
trobada, en què van ser presents la presidenta del PS, Mariona 
González, i la vicepresidenta del Congrés de Diputats espa-
nyol, Teresa Cunillera, es va abordar també la signatura de la 
cessió dels terrenys de l’antiga Radio Andorra, i Moratinos es 
va comprometre a accelerar els tràmits.

Bartumeu demana a Moratinos
un millor tracte per als andorrans

ps
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En el marc del primer Art
Camp Colors per al Planeta
d’Andorra, que tindrà lloc a
la parròquia d’Ordino del 23
de juliol al 3 d’agost d’en-
guany, un grup d’artistes
participen des d’avui fins al

20 de juliol al Vlaicui Ionescu
International Art Camp de
Romania. El grup de crea-
dors del Principat està for-
mat per Faust Campamà i
tres joves artistes, Laura
Gómez, Sara Valls i Ingrid
Rossell, els quals dins un
programa d’intercanvi de jo-
ves artistes aprofitaran
aquesta trobada per com-
pletar la seva formació. De

la mateixa manera, al camp
que tindrà lloc a Ordino tam-
bé participaran joves roma-
nesos. En acabar la trobada
s’iniciarà la d’Andorra, on
han confirmat, de moment,
la seva presència 45 artis-
tes d’una vintena de països,
entre els quals hi ha Cam-
bodja, Mongòlia, el Congo i
l’illa caribenya de Grenada.

D’altra banda, recentment

el grup Dansaire d’Ordino va
participar al festival d’Invarti-
ta Dulurui a Romania, que
enguany celebrava la qua-
rantena edició. A l’esdeveni-
ment van participar grups
folklòrics de diversos in-
drets. El grup ordinenc va
representar tant danses
d’Andorra com de la resta
dels territoris de parla cata-
lana.

Ordino acollirà un camp internacional d’artistes
Quatre creadors andorrans participen en una trobada cultural que es fa a Romania

REDACCIÓ

Els treballs de renovació de
serveis i equipaments al
carrer Esteve Dolsa i al carrer
dels Marginets d’Andorra la
Vella s’inicien avui i consisti-
ran en la refecció dels serveis
d’aigua potable, la separativa
d’aigües potables i residuals i
de l’enllumenat públic. S’efec-
tuarà igualment la renovació
de les xarxes de FEDA i de l’STA. En una segona fase es por-
taran a terme les obres de superfície i d’embelliment dels
carrers. Els treballs començaran a l’enllaç del carrer Esteve
Dolsa amb l’Avinguda Tarragona i continuaran cap al carrer
dels Marginets fins a la cantonada de la plaça dels Marginets.
Segons s’ha informat des del Comú de la capital, està previst
que aquests treballs estiguin enllestits aproximadament en
uns onze mesos.

Avui comencen les
obres de renovació
dels carrers Esteve
Dolsa i els Marginets

Entre divendres i diumenge vi-
nents la Massana acollirà la
quarta concentració de Mo-
tos Goldwing a Andorra. L’es-
deveniment està organitzat
pel Goldwing Club Andorra,
en col·laboració amb els co-
muns de la Massana i Ordino.
El plat fort d’aquesta concen-
tració serà l’excursió que du-
ran a terme dissabte al matí tots els propietaris d’aquestes
motocicletes des de l’Hotel Magic de la Massana. A banda,
els integrants d’aquesta concentració exposaran els seus
vehicles el mateix dissabte a la tarda a les Fontetes. Segons
els organitzadors de la trobada, hi haurà uns 150 partici-
pants, a més de tots aquells assistents que vulguin veure de
primera mà el que defineixen «com a veritables obres mes-
tres de la tecnologia».

La Massana serà la seu
aquesta setmana d’una
trobada de propietaris
de Motos Goldwing

El president del grup parla-
mentari socialdemòcrata,
Jaume Bartumeu, va entrevis-
tar-se ahir amb la vicepresi-
denta del Govern espanyol,
María Teresa Fernández de la
Vega, durant la celebració del
37è Congrés del PSOE a Ma-
drid. Bartumeu va manifestar
sobre la trobada que havia de
servir per establir les bases «d’una relació positiva que per-
meti millorar tant la situació jurídica dels andorrans que viuen
i treballen a Andorra com l’acollida dels ciutadans espanyols
al Principat». També va afegir que «a l’hora de defensar els in-
teressos d’Andorra i dels seus ciutadans a Espanya i arreu
d’Europa, els socialdemòcrates som coneguts, escoltats i
respectats». Bartumeu i Fernández de la Vega van acordar
mantenir properament una nova reunió.

Bartumeu s’entrevista
amb la vicepresidenta
espanyola al Congrés
del PSOE

Bartumeu amb la vicepresidenta De la Vega i Mariona González.
P.S.
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EPOLÍTICAABARTUMEU I FERNÁNDEZ DE LA VEGA ES VAN TROBAR A MADRID

Jaume Bartumeu ha demanat a la
vicepresidenta del govern espa -
nyol, María Teresa Fernández de
la Vega, que el tracte per als an-
dorrans que treballen a Espanya
sigui igual al que es dóna als ciu-
tadans comunitaris. Al mateix
temps la petició es va produir en
el marc d’una trobada a Madrid
coincidint amb la celebració del
trenta-setè congrés federal del
Partit Socialista Obrer Espanyol
(PSOE). Anteriorment, una dele-
gació de Partit Socialdemòcrata,

formada per Bartumeu i la presi-
denta Mariona González, va en-
trevistar-se amb Moratinos i la di-
putada socialista per Lleida
Teresa Cunillera.

Bartumeu va trametre al minis-
tre d’Exteriors la precària situació
en què considera que es troben
els andorrans que es viuen a Es-
panya. Pel fet que el Principat si-
gui considerat paradís fiscal l’es-
tatus jurídic dels andorrans que
viuen a Espanya es troba força
afectat, amb càrregues impositi-
ves especials. Segons el líder del
PS, “tretze anys de Govern liberal
han fet que Andorra hagi perdut

el temps i ara es veuen, i es reben,
les conseqüències negatives de la
consideració de paradís fiscal del
nostre país. Els ciutadans d’An-
dorra són els primers perjudicats
per la tossuda voluntat dels libe-
rals de no fer el necessari per de-
mostrar als nostres interlocutors
europeus que no volem mantenir
una competència fiscal deslleial”.
Va demanar a Moratinos una re-
visió dels criteris de tramitació de
les autoritzacions de sojorn i tre-
ball del andorrans a Espanya per
aconseguir el mateix tracte que
amb els de la UE. 

RADIO ANDORRA

Durant la trobada es va tractar
sobre la cessió dels terrenys de
Radio Andorra. Moratinos es va
comprometre a accelerar els trà-
mits per desbloquejar un tema
que no s’acaba de tancar.

El PS i el PSOE tracten sobre la
millora del tracte als andorrans
que treballen a Espanya 

REDACCIÓ
Andorra la Vella


